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Protokół Nr XV/2019 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 31 października 2019 r.  
 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 13.0`0. 

Obradom sesji przewodniczył pan Robert Orłowski, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, Edward 
Przytuła – Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska – Skarbnik Gminy, sołtysi, 
kierownicy jednostek organizacyjnych gminy jak listy obecności stanowiące 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XV/92/2019 do Nr XV/99/2019 w głosowaniu 
jawnym imiennym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.  

Głosowanie uchwał odbyło się poprzez podniesie rąk przez radnych i za pomocą 
urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 
głosowań radnych.  

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Orłowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XV sesji Rady Gminy. 
Serdecznie powitał panie i panów radnych, władze gminy na czele z panem 
Wójtem Markiem Goździewskim, pana Wicewójta, panią Skarbnik, panią 
inspektor, sołtysów, dyrektorów szkół, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy Klimontów oraz mieszkańców i gości, którzy przybyli na dzisiejszą sesję i 
tych, którzy oglądają transmisję sesji online. Na podstawie listy obecności 
stwierdził wystarczające quorum do podejmowania uchwał. Obecnych jest 15 
radnych.  

Następnie pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad 
sesji. Po jego odczytaniu zapytał czy są inne uwagi, propozycje do 
proponowanego porządku obrad.  

Pan Wójt Goździewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i 

klubów dziecięcych prowadzonego przez Wójta Gminy Klimontów. Powiedział, 

ze siostra dyrektor zwróciła się z pismem o wpisanie do rejestru żłobków żłobka, 

ale wpis jest uzależniony od wniesienia opłaty, a opłatę ustawa rada gminy. 
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Poinformował, ze przeglądał uchwały z innych gmin i ta wysokość opłaty waha 

się od 200 zł do 500 zł. Proponuje ustalenie w kwicie 200 zł.  

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Za: 15 . 

Wniosek przeszedł.  

Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w pkt. 11.  

Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. Za: 15. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.  
5. Ocena sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 r.  

a. Przedstawienie sprawozdania 
b. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu 
c. Opinie stałych Komisji Rady o sprawozdaniu. 

6. Zmiany w budżecie gminy na 2019 r.  
7. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2019 – 2033. 
8. Wybór ławnika do Sądu Rejonowego w Sandomierzu. 
9. Wybór przedstawiciela Gminy Klimontów w stowarzyszeniu Unia 

Miasteczek Polskich.  
10. Przekazanie do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach 

skargi Prokuratora Rejonowego w Sandomierzu na uchwałę Nr 
XXIX/272/06 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 22 lutego 2006 r.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za wpis do rejestru żłobków 
i klubów dziecięcych prowadzonego przez Wójta Gminy Klimontów.  

12. Zamiana nieruchomości gruntowych.  
13. Zatwierdzenie planu pracy Gminnego Ośrodka Kultury na 2020 r.  
14. Wnioski, zapytania, informacje. 
15. Odpowiedzi na wnioski 
16. Zakończenie sesji. 
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Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołu 
spisanego z obrad XIV sesji Rady Gminy w Klimontowie odbytej w dniu 30 
września 2019 r.  

Uwag nie wniesiono, więc pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu.  

Za: 15. Protokół został przyjęty.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym.  

 Tematy inwestycyjne. Podpisano umowy na modernizację oświetlenia 
ulicznego na 881 lamp. Otrzymaliśmy dotację w kwocie 1 255 000 zł, 
całkowity koszt 1500 000 zł. Był już u dyrektora w Zakładzie Energetycznym 
w Staszowie i rozmawiał o możliwości wydzierżawienia słupów. Wstępnie 
jest zgoda na wydzierżawienie słupów gminie. Spadnie opłata 
eksploatacyjna na okres gwarancji, ale będzie opłata dzierżawy. Będzie 
podpisywana umowa z Zakładem Energetycznym.  

 Na ukończeniu jest wymiana dachu na budynku remizy w Nasławicach. 
Koszt całkowity jest ok. 46 000 zł, dofinansowanie od Marszałka 
Województwa Świętokrzyskiego w kwocie 13 000 zł.  

 Informacja w sprawie wodociągów. Złożony został wniosek do Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na dofinansowanie wodociągu w 
Wilkowicach. Powiedział, że ma informację, że gmina ma bardzo dobre 
miejsce na liście rankingowej. Reszta pieniędzy z puli PROW jakie gminie 
się należały ok. 121 000 zł to najprawdopodobniej będą przyznane na ten 
wodociąg. W następnym roku ogłaszany byłby przetarg. Zostały złożone 
dwa wnioski do Funduszu Ochrony Środowiska - na wodociąg w Ossolinie 
(dokończenie) i w Śniekozach i Ułanowicach. Na te trzy wodociągi można 
otrzymać pożyczkę, która jest w 50 % umarzalna. Wnioski trzeba przełożyć 
do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, bo Fundusz chce razem z 
kanalizacją. Gmina jest w trakcie przekładania tych wniosków. Na pewno 
będzie starać się, żeby wykonać kolejne wodociągi z tych dostępnych 
środków, jakie będą.  

 Trwają prace nad poszukiwaniem wody na terenie gminy Klimontów. Prace 
te nadzoruje pan Andrzej Wojtyniak.  
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 Odebrany został budynek świetlicy w Borku Klimontowskim i wydano 
pozwolenie na użytkowanie. Odbiory zostały przeprowadzone również w 
remizie w Zakrzowie. Odbiór został przeprowadzony z uwagami 
usterkowymi. Usterki wykonawca musi jeszcze wykonać.  

 W ramach termomodernizacji zostały wszystkie budynki odebrane również 
z uwagami dotyczącymi wykonania tych usterek. W Klimontowie 
wykonawca zobowiązał się do wykonania tych wszystkich usterek. Część 
już wykonał. Celowe to jest, bo trzeba sporządzać dokumentację o zwrot 
środków. W między czasie trzeba to przygotowywać, żeby na konto gminy 
w tym roku wpłynął zwrot środków. Tak to zostało ustalone z kierownikiem 
budowy.  

 W Publicznej Szkole Podstawowej w Klimontowie oddano 2 
klasopracownie wyposażone w 50 szt. komputerów. Całkowity koszt 
wyniósł 155 000 zł, wkład własny gminy 38 000 zł.  

 Zamontowano energię elektryczną w małych świetlicach kontenerowych: 
w Krobielicach, w Dziewkowice, w Rogaczu, w Ułanowicach (jest zlecenie, 
skrzynka została zamontowana), w Przybysławicach (złożono wniosek na 
zawarcie umowy na kompleksową sprzedaż energii).  

 Trwają nadal prace nad opracowaniem projektów budowy sieci 
wodociągowej. Termin wykonania tych prac jest do 31 listopada. Jest to 
Borek, Byszówka, Kępie, Kroblice, Pęchowiec, Adamczowice, Śniekozy, 
Wilkowice, Ossolin.  

 W dniu 11 września podpisano umowę z Przedsiębiorstwem Techniki 
Instalacyjnej Kalmet na projekt sektoryzacji sieci wodociągowej na terenie 
gminy Klimontów. Wartość ok. 30 000 zł. Będzie to monitoring sieci w celu 
likwidacji awarii, ubytków wody na trakcie sieci. 

 Punkt poboru wody do celów gospodarczych w Konarach Kolonii – 9 
września uzyskano mapę do celów projektowych i zlecono opracowanie 
projektu na ujęcie gospodarcze.  

 Punkt poboru wody do celów gospodarczych w m. Pokrzywianka – w dniu 
23 kwietnia wystąpiono z wnioskiem o wydanie pozwolenia wodno 
prawnego do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w 
Sandomierzu. Wniosek uzupełniono dodatkowymi dokumentacji 30 
września. Czekamy na decyzję wodno - prawną.  

 Sprawa obwodnicy. Po tych wszystkich uzgodnieniach, po tym 
niekorzystnym dla gminy wyroku wykonano kolejne uzgodnienia z 
RDOŚiem, z Wodami Polskimi, z sanepidem, z Zarządem Dróg 
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Wojewódzkich. Została wydana decyzja środowiskowa dla obwodnicy 
Klimontowa. Po tych kolejnych pismach były w między czasie kolejne pisma 
protestujące, żądania o zmianę przebiegu obwodnicy stanowisko gminy 
jest podtrzymane. Zgodnie z wyrokiem sądowym została wydana decyzja. 
Zaapelował do wszystkich radnych, sołtysów o to, żeby mieć jednomyślne 
stanowisko w tej sprawie. Szczególnie poprosił o to radnych, bo spotykają 
się na różnych szczeblach z różnymi osobami. Poprosił, żeby działać dla 
dobra gminy. Przyjeżdżają różne osoby, są prowadzone rozmowy i żeby nie 
utrudniać tych prac. Poprosił, żeby w tej sprawie mówić jednym głosem.  

 Wykonane zostały drogi klęskowe: Węgrce – Byszów dł. 900 mb i koszt ok. 
373 000 zł, odcinek drogi w Krobielicach dł. ok. 170 mb i koszt 67 000 zł. 
Dofinansowanie było z Urzędu Wojewódzkiego.  

 W dniu 23 października br. złożono wniosek o dofinansowanie 
przebudowy drogi gminnej Konary – Domoradzice (tzw. łazy). W tym roku 
nie udało się pozyskać pieniędzy na tę drogę z klęskowych. Był złożony 
wniosek, ale pieniędzy nie starczyło. Żeby jednak te drogę wykonać 
złożono wniosek z dodatkowego naboru z Funduszu Dróg Samorządowych 
na kwotę 670 000 zł. Wyraził nadzieję, że gmina pieniądze otrzyma.  

 W dniu 28 października zawarto umowę z Przedsiębiorstwem Robót 
Drogowych w Staszowie na realizację przebudowy drogi dojazdowej do 
gruntów rolnych w Kroblicach Pęchowskich działa nr 232. Wartość robót 
to 64 000 zł, dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego 27 200 zł.  

 28 października gmina otrzymała małą promesę na przebudowę drogi 
wewnętrznej w Klimontowie koło ośrodka zdrowia. Promesa opiewa na 
kwotę 49 000 zł. Drogę będą starać się wykonać jeszcze do końca bieżącego 
roku.  

 Fundusz Dróg Samorządowych. Wnioski były złożone początkiem roku.  
Ogłoszone zostały przetargi na wszystkie 18 dróg, bo droga ul. Batalionów 
Chłopskich została wykonana już wcześniej. Z 11 000 000 zł po przetargach 
spadła cena na 7500 000 zł. Wkład własny gminy to ok 1500 000 zł. 
Realizacja dróg rozłożona jest na lata 2019, 2020 i 2021. W tym roku do 
wykonania jest droga Ossolin – Wilkowice po kolejce dł. ok. 1 km, droga w 
m. Nasławice, droga w m. Byszówka, droga rowerowa w Górkach. Kolejne 
drogi ul. Asnyka, ul. Staffa, ul. Norwida – w tym roku będą rozpoczęte 
przebudowy tych dróg. W ty roku firma ma wejść i zacząć prace. Jest duży 
zakres prac. Tych dróg jest dużo: droga w Krobielicach, w Węgrcach 
Szlacheckich, w Beradzu, w Śniekozach, w Górkach na wyłomie (zgłaszane 
przez panią sołtys), w Pokrzywiance, Pęchów przez wieś, w Nowej Wsi - 
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Julianów pierwszy etap, w Szymanowicach Górnych przez wieś pierwszy 
etap, Zakrzów przez Stara Wieś. Przetargi na te drogi są już rozstrzygnięte 
i umowy podpisane. Realizacja dróg w tym roku a w latach 2020 – 2012 
część. W między czasie zostały złożone kolejne wnioski na 10 kolejnych 
dróg na 2020 r., tj. w Krobielicach dokończenie drogi koło ujęcia wody, 
wysypisko śmieci w Szymanowicach, ul. Ogrodowa dokończenie, Zakrzów 
– Gilówka, Przybysławice - Adamczowice, dokończenie drogi ul. Siostry H. 
Herman przy kościele, Płaczkowice – Beradz, Julianów drugi etap, Beradz – 
Kolonia Łownica, Szymanowice Górne przez wieś. To są drogi na 2020 r., 
2021 r. i 2022 r. Dofinansowanie jest 80 %.  

 Sprawy bieżące. Ułożono kostkę koło świetlicy w Rogaczu, remontowano i 
ułożono kostkę koło figurki w Nowej Wsi przy świetlicy, częściowo ułożono 
już kostkę w Beradzu koło figurki, przełożono i ułożono kostkę koło figurki 
w Dziewkowie. Siłownia gminna będzie otwierana w budynku w klasztorze 
u księdza proboszcza. Ksiądz wyraził zgodę. Gmina wykona tylko drobne 
prace remontowe i w listopadzie młodzież będzie mogła ćwiczyć na 
siłowni. Pan Wójt podziękował księdzu proboszczowi. Ułożono kostkę 
wokół pomnika Jędrusiów w Rybnicy, wykonano tam również ogrodzenie z 
programu Działaj Lokalnie z Polsko Amerykańskiej Fundacji Wolności.  

 Prace bieżące. Będą przechodzić do prac dekarskich do Kroblic, bo czekają 
a kostka jest zamówiona. Do wykonania jest jeszcze kostka na przystankach 
zakupionych i w Nawodzicach przy kapliczce. Na bieżąco jeśli tylko pogoda 
będzie odbywać się będzie cięcie drzew i krzaków na terenie gminy. Do 
wykonania są jeszcze tablice. Trwają prace nad przyszłorocznym budżetem. 
Są uzgodnienia, konsultacje z panią Skarbnik. Wspomniał, że brani są pod 
uwagę także sołtysi, bo prosili i mają obiecany ryczałt. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował panu Wójtowi za złożenie obszernego 
sprawozdania. Będzie zrobiony moc dróg z 80 % dobrym dofinansowaniem i za 
panem Wójtem zaapelował do radnych i sołtysów jednomyślność w sprawie 
obwodnicy.  

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

a).Pan Przewodniczący Rady powiedział, że każdy radny otrzymał sprawozdanie 
z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 r. Był długi okres na zapoznanie 
się z tym sprawozdaniem. Każdy radny na pewno zapoznał się ze sprawozdaniem, 
Komisje omawiały to, na Komisjach pani Skarbnik przedstawiała pokrótce 
sprawozdania. Zapytał czy radni mają pytania odnośnie sprawozdania, czy ktoś z 
radnych chce zabrać głos odnośnie sprawozdania.  
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Nikt nie zabrał głosu.  

b).Pan radny Gwizdoń, Wiceprzewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr 
107/2019 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z 
dnia 4 września 2019 roku w sprawie opinii o informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Gminy Klimontów za I półrocze 2019 roku. 

c).Opinie Komisji Rady przedstawili przewodniczący tych Komisji.  

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa po zapoznaniu się z treścią 
sprawozdania, opinią RIO, wysłuchaniu wyjaśnień pani Skarbnik i dyskusji 
pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy w I półroczu 2019 e.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje wykonanie budżetu gminy w I półroczu 2019 r.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu 
gminy za I półrocze 2019 r.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu 
gminy za I półrocze 2019 r.  

Pan Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 
Klimontów za I półrocze 2019 r. pod głosowanie zapisem do protokołu.  

Za: 15. 

Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie. Jest ono załącznikiem do niniejszego 
protokołu.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje zarówno zmiany w 
budżecie gminy jak i wiążące się z tym zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje zarówno zmiany w budżecie gminny, jak i zmiany w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej.   

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje zarówno zmiany w 
budżecie gminny, jak i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna po wyjaśnieniach pani Skarbnik 
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pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie gminy i zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi, zapytania odnośnie 
uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Poprosił 
radnych o podniesienie jednej ręki i przyciśnięcie przycisku.  

Następnie zarządził 5 minut przerwy w obradach sesji z przyczyn technicznych.  

Po przerwie obrady wznowił i podał wyniki głosowania. Za: 15 głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XV/92/2019 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. została 
podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod 
głosowanie. Poprosił radnych o podniesienie jednej ręki i przyciśnięcie przycisku.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XV/93/2019 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Klimontów na lata 2019 – 2033 została podjęta i jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy 
Klimontów wybory tajne przeprowadza się przy pomocy Komisji Skrutacyjnej, nie 
przez nowy sprzęt ale za pomocą ostemplowanych kart do głosowania. 
Zaproponował powołanie Komisji Skrutacyjnej w składzie trzy osobowym.  

Pan Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji 
Skrutacyjnej. Sam zaproponował kandydaturę pana radnego Cukrowskiego, 
który wyraził zgodę na kandydowanie.  

Pan radny Borycki zgłosił kandydaturę pana radnego Rębacz – który nie wyraził 
zgody na kandydowanie.  

Pan radny Gwizdoń zgłosił kandydaturę pana radnego Muchy, który wyraził 
zgodę na kandydowanie.  

Pani radna Cichoń zgłosiła kandydaturę pana radnego Kwapińskiego, który nie 
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wyraził zgody na kandydowanie.  

Pan radny Borycki zgłosił kandydaturę pani radnej Cichoń, która wyraziła zgodę 
na kandydowanie.  

Pan Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się, 
wybranie przewodniczącego, przygotowanie kart do głosowania.  

W między czasie poprosił pana radnego Gwizdonia, przewodniczącego zespołu 
ds. opiniowania kandydatów na ławników o przedstawienie opinii zespołu o 
kandydatach.   

Pan radny Gwizdoń odczytał opinię zespołu o kandydatów na ławników. Opinia 
ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady poprosił kandydatów, obecnych na sesji, o krótkie 
przedstawienie się.  

Prezentacja kandydatów na ławników: 

Pani xxx xxxxx przedstawiła się z imienia i nazwiska. Mieszka w Węgrcach 
Szlacheckich. Prowadzi działalność gospodarczą związaną z rolnictwem. Mężatka, 
matka, babcia, osoba bardzo komunikatywna, niezależna. Społecznie bardzo 
dobrze się wywiązuje. Jest aktywną osobą w Kole Gospodyń Wiejskich w 
Węgrcach i długoletnim sołtysem. Za zgodą pana Przewodniczącego Rady 
poprosiła pana radnego Cukrowskiego o odczytanie pisma Prezesa Sądu 
Rejonowego w Sandomierzu w sprawie opinii o jej kandydaturze na ławnika.  

Pan radny Cukrowski odczytał pismo Prezesa Sądu Rejonowego w Sandomierzu 
w sprawie kandydatury pani xxxxx na ławnika.  

Pan xxxxx xxxxxx przedstawił się z imienia i nazwiska. Podał, że ma 39 lat, 
mieszka w Zakrzowie, żonaty, dwoje dzieci. Z wykształcenia jest inżynierem. Od 
13 lat pracuje na stanowisku kierownika serwisu w firmie w Klimontowie, gdzie 
ma bezpośredni kontakt z pracownikami jak i z osobami z gminy. Jest osobą 
odpowiedzialną. Wyraził chęć zastania ławnikiem i jak najlepiej reprezentować 
mieszkańców gminy.  

Pan xxxxx xxxxxx powitał wszystkich. Ławnik to funkcja społeczna, ławnik 
nazywany też jest sędzią społecznym, bierze udział w ostatecznym wyroku 
wydawanym przez sąd. Przedstawił się z imienia i nazwiska. Mieszka w 
Klimontowie, wykształcenie wyższe. Obecnie pracuje jako kierownik w Zarządzie 
Dróg Powiatowych. Pracował wcześniej na stanowiskach kierowniczych w 
Urzędzie Gminy Obrazów jako kierownik gospodarki komunalnej, a także jako 
dyrektor regionalny Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego. Prowadzi także 
działalność gospodarczą. Na studiach miał prawo gospodarcze, prawo pracy, 
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prawo cywilne i jest to jego konikiem. Interesuje się też prawem. Chciałby 
reprezentować obywateli z całego powiatu.  

Pan Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o przedstawienie 
ukonstytuowania się, rozdanie kart do głosowania, zapoznanie ze sposobem 
głosowania i przeprowadzenie głosowania.  

Pan radny Cukrowski oznajmił, że został wybrany przewodniczącym Komisji 
Skrutacyjnej. Przedstawił zasady głosowania. Głosujemy poprzez postawienie 
znaku „x”, „+” lub dwóch linii przecinających się w kratce w okienku przy nazwisku 
jednego kandydata. Głos oddany na dwóch kandydatów jest nieważny. Karty do 
głosowania po oddaniu głosu należy złożyć na cztery, nie na pół.  

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do czynności wyborczych. Każdy radny otrzymał 
po jednej karcie do głosowania, a następnie Komisja zebrała oddane głosy i 
ustaliła wyniki głosowania.  

Pan Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy w obradach sesji w celu 
przeliczenia głosów przez Komisję Skrutacyjną.  

Po przerwie obrady wznowił i poprosił Komisję Skrutacyjną o przedstawienie 
wyników głosowania.  

Pan radny Cukrowski, Przewodniczący Komisji odczytał protokół z obliczenia 
głosów oddanych w głosowaniu tajnym w wyborach łanika do Sądu Rejonowego 
w Sandomierzu. Protokół ten jest załącznikiem do niniejszego protokołu 
spisanego z obrad sesji. Żaden z kandydatów nie uzyskał zwykłej większości 
głosów.  

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że jest to kuriozalna sytuacja, że trzech 
kandydatów uzyskało jednakową liczbę głosów po 5. Zarządził powtórzenie 
głosowania, bo być może ktoś zmieni zdanie, a jeśli nie ławnika Rada nie 
wybierze. Ponownie poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie 
głosowania. Zasady głosowania takie same jak przy pierwszym głosowaniu.  

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła ponowne głosowanie.  

Pan Przewodniczący Rady zarządził przerwę na policzenie głosów i ustalenie 
wyników głosowania przez Komisję Skrutacyjną.  

Po przerwie obrady wznowił i poprosił Komisję Skrutacyjną o przedstawienie 
wyników głosowania.  

Pan radny Cukrowski, Przewodniczący Komisji odczytał protokół z obliczenia 
głosów oddanych w głosowaniu tajnym w wyborach ławnika do Sądu 
Rejonowego w Sandomierzu. Protokół ten jest załącznikiem do niniejszego 



str. 11 

 

protokołu. Ponownie każdy z trzech kandydatów uzyskał jednakową liczbę głosów 
(po 5 głosów).  

Pan Przewodniczący Rady zaproponował przeprowadzenie kolejnego, trzeciego 
głosowania przed realizacją punktu „Wnioski, zapytania, informacje”.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały i 
wyznacza pana Wójta M. Goździewskiego na przedstawiciela gminy w 
stowarzyszeniu Unia Miasteczek Polskich.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury popiera 
kandydaturę pana Wójta Marka Goździewskiego na przedstawiciela gminy w 
stowarzyszeniu Unia Miasteczek Polskich.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna również popiera kandydaturę pana Wójta M. 
Goździewskiego na przedstawiciela gminy w stowarzyszeniu.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna popiera kandydaturę pana Wójta M. 
Goździewskiego na przedstawiciela gminy w stowarzyszeniu. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi, zapytania odnośnie 
uchwały.  

Głos zabrał pan radny Kwapiński, który powiedział, że na posiedzenie Komisji 
Budżetowej i Komisji Społecznej zaprosili pana Wójta Goździewskiego. 
Rozmawiali na temat kontynuacji w stowarzyszeniu Unia Miasteczek Polskich. 
Zgadzają się wszyscy, że reprezentantem gminy powinien być pan Wójt Marek 
Goździewski. Zadali rzeczowe pytanie panu Wójtowi o co to chodzi i jakie gmina 
ma korzyści z przynależności do Unii Miasteczek Polskich. Okazało się, że korzyści 
gmina nie ma poza płaceniem składek członkowskich. W związku z tym gmina 
ponosi koszty. Powiedział, że tego typu stowarzyszenia czerpią z gminy korzyści. 
Wpłacają gminy składki. Oni mają na utrzymanie swojego biura, na swoją 
promocję. Zadali pytanie panu Wójtowi i do takich wniosków doszli, żeby 
kontynuować członkostwo, ale doszli do porozumienia z panem Wójtem – 
zobaczą czy z uczestnictwa gminy w Unii gmina Klimontów może mieć jakąś 
większą promocję, czy może coś uzyskać w ramach wspólnego projektu, czy tylko 
są to spotkania towarzyskie choć one też są ważne. Udział pana Wójta w tego 
typu spotkania może dawać kontakty towarzyskie, umiejętność podejścia do jakiś 
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rozwiązań nietypowych, skorzystania z podpowiedzi innych kolegów 
samorządowców. Powiedział, że będzie głosował za wyborem tego 
przedstawiciela i za przedłużeniem kontynuacji członkostwa gminy w 
stowarzyszeniu. Pan Wójt powiedział, że po zapoznaniu się, za rok, dwa 
podejmiemy ostateczną decyzję o kontynuacji w stowarzyszeniu. Sprawa 
prestiżowa w przede dniu wejścia statutu prawnego miasta Klimontów może coś 
w przyszłości przyniesie.  

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Poprosił 
radnych o podniesienie jednej ręki i przyciśnięcie przycisku.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XV/95/2019 w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Klimontów 

w stowarzyszeniu Unia Miasteczek Polskich została podjęta i jest załącznikiem 
do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jest za przekazaniem skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Akceptuje treść odpowiedzi na skargę.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury również 
akceptuje treść i jest za oddaleniem skargi.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna akceptuje treść proponowanej odpowiedzi.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna jest za przekazaniem skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego skargi Prokuratora.  

Pan Przewodniczący Rady przeczytał treść uchwały. Zapytał czy radni mają 
uwagi, zapytania odnośnie uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono. Poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. Poprosił radnych o podniesienie jednej ręki i 
przyciśnięcie przycisku.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XV/96/2019 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Sandomierzu 

na uchwalę Nr XXIX/272/06 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 22 lutego 2006 

r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Klimontów została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  
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Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały.  

Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie jest za przyjęciem uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna jednogłośnie opiniuje pozytywnie.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna jednogłośnie opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Poprosił 
radnych o podniesienie jednej ręki i przyciśnięcie przycisku.  

Za: 14, przeciwko: 0, wstrzymało się: 1.  

Uchwała Nr XV/97/2019 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do 

rejestru żłobków i klubów dziecięcych prowadzonego przez Wójta Gminy 

Klimontów została podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały.  

Opinie Komisji: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa jednogłośnie jest za przyjęciem uchwały. 
Na Komisji bardzo pozytywnie ocenili tego typu ugody.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna jednogłośnie opiniuje pozytywnie.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna jednogłośnie opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi, zapytania. Uwag i 
zapytań nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie. Poprosił radnych 
o podniesienie jednej ręki i przyciśnięcie przycisku.  

Za: 14, przeciwko: 0, wstrzymało się: 1.  

Uchwała Nr XV/98/2019 w sprawie zamiany nieruchomości położonych w 
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Górkach została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje podjęcie uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje plan pracy GOKu. Nadmieniła, że Komisja wizytowała GOK, w której 
udział wzięło 5 radnych z Komisji Społecznej. Widzą potrzeby, pewne sugestie co 
do współpracy, rozmowa przebiegała bardzo pozytywnie. Zostali oprowadzeni. 
Rozmawiali zarówno z panem dyrektorem jak i z pracownikami Gminnego 
Ośrodka Kultury. Pozytywnie opiniują i sugestie co do potrzeb przekazali panu 
Wójtowi.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna opiniuje pozytywnie plan pracy GOKu.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna opiniuje pozytywnie plan pracy GOKu. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są inne uwagi, zapytania. Uwag i zapytań 
nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie. Poprosił radnych o 
podniesienie jednej ręki i przyciśnięcie przycisku.  

Za: 15, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XV/99/2019 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Gminnego 

Ośrodka Kultury na 2020 r. została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania w 
sprawie wyboru ławnika. Poprosił kandydatów na ławników aby jeszcze raz 
przedstawili swoje kandydatury, aby zachęcić do głosowania na swoją osobę.  

Pani xxxxx poprosiła radnych o oddanie głosu na jej osobę, ponieważ sprawdziła 
się czego dowodem była opinia Prezesa Sądu.  

Pan xxxxxx dodał, że działa w Ochotniczej Straży Pożarnej w Zakrzowie.  

Pan xxxxx dodał, że założył dwa stowarzyszenia. Jedno Forum Obywateli 
Sandomierza powstało, aby bronić sądy. Jest też współzałożycielem Przyjaznego 
Samorządu, z którego wszedł Burmistrz Sandomierza, współrządzą także 
powiatem. Praca na stanowiskach pozwoliła mu z prawem zetknąć się. Ma 
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doświadczenie, wie jak się poruszać jeśli chodzi o prawo, szczególnie prawo pracy. 
Jego zdaniem będzie godnie reprezentował obywateli. 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do swoich czynności. Rozprowadziła karty do 
głosowania, a następnie zebrała oddane głosy do urny i przystąpiła do ustalenia 
wyników głosowania.  

Pan Przewodniczący Rady ogłosił 2 minuty przerwy na policzenie głosów przez 
Komisję Skrutacyjną. Po przerwie obrady sesji wznowił i poprosił Komisję 
Skrutacyjną o przedstawienie wyników głosowania.  

Pan radny Cukrowski, przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z 
obliczenia głosów oddanych w głosowaniu tajnym w wyborach ławnika do Sądu 
Rejonowego w Sandomierzu. Na ławnika wybrano pana Grzegorza Mazura. 
Protokół ten jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady pogratulował panu G. Mazurowi wyboru na ławnika. 
Następnie odczytał uchwałę Nr XV/94/2019 w sprawie wyboru ławnika do Sądu 

rejonowego w Sandomierzu na kadencję 2020 – 2023. Uchwała jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Wnioski, zapytania i informacje wnieśli: 

Pan Przewodniczący Rady w imieniu Wójta i Rady Gminy zaprosił wszystkich do 
wzięcia udziału w obchodach Narodowego Dnia Niepodległości 11 listopada 2019 
r. na uroczystości patriotyczne – religijne z okazji 101 rocznicy odzyskania 
niepodległości. Odczytał program uroczystości. Zaprosił radnych, sołtysów i 
mieszkańców do wzięcia udziału w tych uroczystościach.  

Pani radna Krasowska wniosła w imieniu mieszkańców o położenie w 
Dziewkowie asfaltu na dojazd do kontenera i asfalt do posesji xxxxx.  

Pani radna Cichoń podziękowała panu Wójtowi za dwa nowe przejścia dla 
pieszych na ul. Sandomierskiej i na ul. Opatowskiej. Są to newralgiczne miejsca, 
ruch jest duży, będzie może bezpieczniej. Wyraziła zdanie, że zdyscyplinuje to 
może również kierowców, którzy zostawiają zbyt blisko samochody przy 
krzyżówkach. Może będzie to taki straszak, bo za pozostawienie samochodu przy 
pasach grozi większa kara. Czeka jeszcze na tabliczki „przejście dla pieszych”. 
Zwróciła się z prośbą o położenie nawierzchni na drodze ul. Sandomierska od 
rozjazdu, gdzie samochody ciężarowe zjeżdżają z Małego Rynku z ul. Ossolińską 
w kierunku drogi krajowej nr 9. Droga uległa dużej degradacji, są duże koleiny. 
Przy dużym tonażu ulica nie wytrzymuje. Podniosła sprawę kamienicy przy ul. 
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Strażackiej. Powiedziała, że codzienne chodzi tamtędy do pracy i czasami odnosi 
wrażenie, jakby Klimontów brał udział w jakimś filmie wojennym. Jest to ruina, 
wygląda ona nieestetycznie. Wyraziła nadzieję, że może wspólnie znajdą 
rozwiązanie tej sytuacji. Synagoga – wiadome jest jej, że gmina nie jest 
właścicielem nieruchomości i działki, na której znajduje się synagoga. Natomiast 
bezpieczeństwo przede wszystkim. Zaproponowała, żeby poinformować 
właścicieli, że należy to jednak zabezpieczyć, żeby młodzież nie miała tam 
dostępu. Wypadek raz już się zdarzył, była to osoba pełnoletnia na własną 
prośbę. Natomiast mnóstwo młodzieży się tam znajduje. Nie wie dlaczego ta 
młodzież nie przychodzi do Gminnego Ośrodka Kultury zamiast tworzyć takie 
pseudo ośrodki kultury w synagodze, gdzie niebezpieczeństwo jest duże. 
Wiadome jest jej, że była tam też próba wywołania pożaru. Podziękowała panu 
Wójtowi za to, że podkreślił, że zajął stanowisko w stosunku do wniosku sołtysów. 
Uważa, że należy to zrobić jak najszybciej, ponieważ radnych jest 15 a sołtysów 
35 więc gdzie zrobić, co zrobić to dzięki Państwu sołtysom wiedzą. Ustawa o 
samorządzie gminnym dopuszcza w art. 37, żeby Rada Gminy takie diety dla 
sołtysów ustaliła. W jakiej wysokości to dalsza rozmowa i na ile budżet gminy 
będzie mógł to znieść. Wyraziła myśl, że pani Skarbnik na pewno będzie 
informować na bieżąco. Wyraziła nadzieję, że Rada pozytywnie przychyli się do 
wniosku Państwa sołtysów.  

Pan radny Rębacz powiedział, że odbyły się zebrania wiejskie w sprawie podziału 
funduszu sołeckiego na 2020 r. Mieszkańcy zgłosili wnioski na tych zebraniach, 
które teraz chce przedstawić. Olbierzowice i czyszczenie skarpy przy drodze 
powiatowej  – to się już odbyło przed wyborami. Podziękował za to panu 
Wicewójtowi Przytule, który tym tematem się zajął. Dołączył podziękowania od 
pani sołtys. Drugi temat – droga śródpolna, która jest jakby przedłużeniem drogi 
asfaltowej od Państwa Kasprzyckich i ona dobiega do drogi powiatowej. Ta droga 
wymaga utwardzenia, bo zrobił się z niej wąski wąwozik i prośba o zasypanie go 
darmowym materiałem z kopalni, bo sprzęt rolniczy jest dość szeroki i nie mieści 
się. Poprosił o objęcie troską budynku po byłej szkole w Olbierzowicach. Sprawa 
wodociągu w Olbierzowicach – jak był projektowany wodociąg to został zrobiony 
pewien błąd projektowy, bo dano dokumenty, mapy z obrębu geodezyjnego 
Olbierzowic, Pełczyc i Ułanowic. Okazało się, że 5 gospodarstw w Olbierzowicach 
jest w obrębie geodezyjnym Nowa Wieś. Tam wodociąg nie był projektowany, jak 
to zauważono to okazało się, że to było złożone do Urzędu Marszałkowskiego. Nie 
dało rady już tego poprawić, bo mogli stracić dofinansowanie. Poprosił, żeby te 5 
budynków w Olbierzowicach podłączyć do wodociągu, wziąć je pod uwagę przy 
okazji jak będzie robiony wodociąg w Ułanowicach. Dotyczy to pana xxxxxx, pani 
xxxxxx, pani xxxxxx i jeszcze dwóch gospodarstw. Nowa Wieś – zapytania 
dotyczyły dróg klęskowych. Wyraził nadzieję, że będą one w przyszłym budżecie 
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realizowane. Najwięcej emocji wzbudziła sprawa budowy chodnika przy drodze 
powiatowej. Bardzo dużo tirów załadowanych kamieniem jeździ tą drogą co 
stanowi bardzo duże niebezpieczeństwo. Zbierane były podpisy pod wnioskiem 
w sprawie budowy chodnika. Obecnie zbierają mieszkańcy na własną rękę 
podpisy jeszcze raz odnośnie chodnika. Jest to droga powiatowa i jeśli powiat 
zacząłby tę budowę to poprosił, żeby gmina partycypowała w kosztach inwestycji.  

Pani radna Krasowska przypomniała o konieczności wstawienia barierki przy 
drodze Wilkowice – Ossolin, bo jest bardzo niebezpiecznie.  

Pan radny Bargiel podziękował panu Wójtowi za zabieganie o promesę i 
otrzymane środki na budowę drogi wewnętrznej przy ośrodku zdrowia i aptece 
na ul. Sandomierskiej. Poinformował, że ta droga wewnętrzna dopiero od 4 lat 
jest własnością gminy. Wcześniej była ona w rękach powiatu. Fajna informacja, 
ze został rozstrzygnięty przetarg na przebudowę ul. Staffa, ul. Asnyka i ul. 
Norwida. Jest tam oświetlenie przy tych drogach, ale jest ono skromne. Zapytał 
pana Wójta o możliwość dorzucenia dodatkowych lamp oświetleniowych przy 
tych drogach. Oprócz drogi i chodnika są tam pasy zieleni. Jest to też własność 
gminy i mieszkańcy zapytują czy można tam sadzić jakieś drzewa, czy jest to w 
planie. Odnośnie targowicy podniósł sprawę utworzenia parkingów na ul. 
Sandomierskiej. Są tam tereny, na których te parkingi można zrobić. W sprawie 
zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom wniósł o pomalowanie pasów na ul. 
Sandomierskiej, na osiedlu, targowicy. Powiedział, że rozmawiał z radnym 
powiatowym w sprawie ustawienia lustra na ul. Ossolińskiej na wysokości 
zakładu energetycznego.  

Pan radny Borycki podniósł, że wszyscy sołtysi pisali nowe wnioski z funduszu 
sołeckiego a rok się kończy i nie zostały zrealizowane stare wnioski. Chodzi o 
naprawę dachu na przystanku na Woli Konarskiej przy drodze wojewódzkiej 
(załamany dach) – w funduszu sołeckim są zabezpieczone środki i do wymiany 
drugi przystanek metalowy jak jedzie się w kierunku Kolonii Konary. Słupek niech 
zostanie, może w kolejnym roku zrobi się wiatę nową.  

Pan radny Lipiec w imieniu Państwa Prusiów podziękował panu Wójtowi i Radzie 
Gminy za wyrażenie zgody na zamianę nieruchomości gruntowych. 
Podziękowania od mieszkańców Beradza, Płaczkowic i Górek za wpisanie dróg, o 
które prosili sołtysi, do Funduszu Dróg Samorządowych. Poprosił pana Wójta o 
wymianę dachu na remizie w Beradzu, w Płaczkowicach o zakup kontenera na 
świetlicę wiejską ze środków funduszu sołeckiego za ubiegły, obecny rok i przyszły 
rok. W Pokrzywiance poprosił pana Wójta o doprowadzenie do skutku budowy 
ujęcia wody do celów gospodarczych, bo jest coraz więcej sadów i ujęcie jest 
potrzebne.  
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Pan radny Cukrowski powiedział, że w Krobielicach był wstawiony znak drogowy 
informujący o nazwie miejscowości, ale zbiegiem nieszczęśliwego zdarzenia 
wylądował w rowie. Ustalił, że obecnie znak ten znajduje się w Zarządzie Dróg 
Powiatowych. Telefonicznie prosił pracowników Zarządu Dróg Powiatowych o 
ponowne wstawienie znaku, próbował ich ponaglić, ale idzie to nie tak. Problem 
tkwi w tym, że kurierzy jadący z paczkami mają problem z ustaleniem adresów. 
Poprosił pana Wójta, o czym już pan Wójt wspomniał, o dokończenie kuchni w 
Krobielicach. Podziękował za wymianę dachu na remizie w Nasławicach, za drogę 
w Krobielicach i drogę w Węgrcach.  

Pani radna Aly Amer powiedziała, że cieszy się, że przybywa miejscowości z 
wodociągami. Zapytała czy gdzieś na liście może pojawić się miejscowość 
Przybysławice. Wniosła o naprawę dachu na remizie w Byszowie, bo jest duża 
dziura i przy deszczu skapuje wszystko na podłogę. Wniosła o wymianę pompy 
przy ujęciu wodnym w Byszowie.  

Pan radny Kwapiński odniósł się to sprawy termomodernizacji remizy w 
Klimontowie. Usłyszał, że etap termomodernizacji remizy został odebrany z 
uwagami. Ustalenia były takie, że przy takiej ilości uwag, przy takiej ilości braków 
i przy jego zrozumieniu sytuacji, że kończy się rok budżetowy i gmina musi 
uzyskać refundację, tego typu czynności trzeba podejmować. Poprosił o pełną 
czujność wobec wykonawcy. Liczba usterek, które zostały złożone do protokołu 
jest liczna, choć to są drobne usterki. Jeżeli wykonawca pobierze wszystkie 
transze pieniędzy za wykonane roboty to później tylko jakieś świadczenia 
gwarancyjne, rękojmiane wchodzą w grę. Będzie problem z tym wszystkim. 
Podobnie dostarczył do gminy pismo w sprawie usterek, które dotyczyły części 
nieobjętej termomodernizacją. Głównie dotyczy to np. mechaniczne uszkodzenie 
powierzchni bramy wjazdowej do remizy w Klimontowie. Podwykonawca 
poprzez niechlujstwo nie zabezpieczył właściwie przy wykonywaniu tynku i 
pochlapane zostały klejem. Później to skrobali, drapali i uszkodzili powłokę 
zewnętrzną bramy. Powierzchnia bramy wymaga odnowienia. Jest to zabieg 
kosztowy. Poprosił pana Wójta o zachowanie pełnej czujności. Są zadowoleni, że 
remizę udało się zrobić. Ona wygląda bardzo przyzwoicie tym bardziej, że oprócz 
termomodernizacji udało się zrobić przy dużym udziale gminy dach. Chciałby, 
żeby ten etap został zakończony bezpiecznie finansowo dla gminy i dla 
użytkowników. Podjął temat dotyczący bezpieczeństwa na drogach szczególnie 
na ul. Krakowskiej, ul. Zysmana, placu Jana Pawła II. Odbywają się tam wyścigi, 
piszczenie oponami. Monitoring jest koło klasztoru. W jego ocenie jest tam 
siedlisko patologicznych spotkań, bo odbywa się z paleniem gumy. Podniósł 
temat ewentualnych możliwości zamknięcia bramy stadionu. Tam co roku na 
jarmarki jest wysypywany świeży grys. Jeździ sobie tam często rowerkiem i widzi 
jak wjeżdżają sobie panowie samochodami, ślizgają się wokoło, robią pętelki i 
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trzeba będzie równać grys. Zapytał dlaczego gmina musi cały czas równać 
stadion. Zdaniem pana radnego zamknięcie stadionu rozwiąże ten problem. 
Panie z dziećmi, które wchodzą na strefę aktywności do ćwiczeń fizycznych mogą 
wejść dwiema szerokimi furtkami, można wjechać nawet wózkiem z dziećmi. 
Będzie to bezpieczniej, bo często jest tak, że osoby sobie ćwiczą a w tym czasie 
wjeżdża jakiś samochód, robi pęteleczkę, zakurzy i odjeżdża. Zwrócił się do pana 
Wójta z prośbą o rozważenie możliwości wydzielenia strefy ruchu czyli rynek z ul. 
Krakowska, ul. Strażacka na wysokości budynku Gminnego Ośrodka Kultury.  

Pan radny Ciach podniósł sprawę topoli rosnącej na ul. Żeromskiego, kostka na 
krawężniku wywraca się i zagraża topola bezpieczeństwu Państwa xxxxx. Po 
ostatniej wichurze była interwencja straży dlatego, że gałęzie się łamały. Kiedyś 
mówił o tym właścicielowi, ale on nic sobie z tego nie robi.  

Pan Przewodniczący Rady wniósł o realizację zadań z tegorocznego funduszu 
sołeckiego. Rybnica – kończy się okres wylęgu i można przeciścić z krzewów 
miejsce przeznaczone na świetlicę kontenerową. Po przeczyszczeniu poprosił o 
dowiezienie niesortu, żeby ten plac wyrównać. Nawodzice – przekopać rów za 
rzeką i w stronę rzeki. Rów był czyszczony 2 - 3 kadencje temu. Obecnie zarósł, 
zrównał się z ziemią, dużo rośnie tam krzewów i woda, która tam się pojawia 
zalewa mieszkańców tam mieszkających. Sprawa bezpieczeństwa – prośba do 
pana Wójta, aby jak spotka się z władzami powiatu to podniósł sprawę budowy 
chodnika wzdłuż drogi powiatowej. Powiedział, że rozmawiał już w tej sprawie i z 
panem Starostą i z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. Sprawa 
przyszłościowa – w przyszłych wnioskach ująć termomodernizację Szkoły 
Podstawowej w Nawodzicach. Odniósł się do sprawy zamknięcia stadionu 
podniesionej przez pana radnego Kwapińskiego – powiedział, że należy w tej 
sprawie zwrócić się do gospodarza obiektu, żeby zamykał bramę a otwierać na 
treningi i mecze.  

Pan radny Lipiec wniósł o usunięcie w Beradzu starego jesionu, który rośnie w 
pasie drogi gminnej pomiędzy posesja Państwa xxxxxxx a posesją Państwa xxxxxx 
i zagraża bezpieczeństwu mieszkańców.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z sołtysów chce zabrać głos. Nikt z 
sołtysów nie wyraził chęci zabrania głosu.  

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że jedna pani złożyła wniosek o 
zabranie głosu i udzielił jej głosu.  

Pani xxxxxx odniosła się do sytuacji kiedy na ostatniej sesji tutaj na tej sali jeden 
z panów radnych posługując się językiem migowym kiwał do pana 
Przewodniczącego, żeby swoją wypowiedź skończyła. Przewodniczący Rady 
prowadzi sesję, jest szefem i wie ile minut wykorzystała do swojej wypowiedzi. 
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Dzisiaj ma stoper ze sobą i poprosiła o stosowne zachowanie co do jej osoby tego 
pana. Pochwaliła pana Wójta, pana Zastępcę Wójta i podziękowała za usunięte 
słupki na rynku, za piękną fontannę, za ul. Batalionów Chłopskich czyli podejście 
do tematu – zrównoważony rozwój gminy. Podziękowała panu Zastępcy Wójta za 
zadbanie, za porządki i czystość. Powiedziała, że jest to robione perfekcyjnie i w 
odpowiednim czasie. Przyjeżdża do Klimontowa dużo turystów i można było 
zaobserwować co doszło do jej informacji, że pięknie Klimontów wygląda, 
przyjeżdżają teraz do Klimontowa jak do metropolii. To cieszy. Poprosiła pana 
Wójta o dalsze takie działanie w tylu zrównoważonym rozwoju gminy. Obwodnica 
– powiedziała, że jest to temat ciągle bolesny, boli niektórych ludzi w 
Klimontowie, którzy byli kiedyś za tą obwodnicą. Dziwi ją to, że od początku kiedy 
sprawy posunęły się do przodu nie mogą może tego przetrawić, przetłumaczyć 
sobie i dać sobie spokój w pewnym momencie. To jest działanie destrukcyjne, 
ciągłe pisanie jakiś pism i wydaje się, że można wykorzystać już repertuar skarg, 
zażaleń i problemów różnych wyciąganych w jeden i ten sposób, lecz inaczej nieco 
interpretowanych. Powiedziała, że jest to bardzo nieprzyjemne. Podzieliła się 
następującym swoim spostrzeżeniem. Jeżeli pan Wójt mówi, że ktoś z radnych 
daje się ugiąć i robi zamęt w tej obwodnicy Klimontowa to jest to dla niej 
nieprzyjemne, nieodpowiedzialne i haniebne. Jeżeli ta osoba jest dzisiaj na sesji i 
ma cywilną odwagę robić to poza to poprosiła, żeby pokazała się. Jest to dla niej 
gorzkie i niemiłe. Poprosiła, żeby przemyśleć to i nie dać się grupie protestującej 
złamać i przeciwstawić się. Nie brudzi się swojego gniazda. W związku z tym 
poprosiła o rozwagę. Z obwodnicą sprawy poszły do przodu, procedury muszą 
trwać przez te zawirowania, pewne niedociągnięcia w różnicy interpretacji 
prawa. Podobnie jak na pikiecie powiedziała, że ekrany dźwiękochłonne powinny 
być zamontowane już 20 lat temu.  

Nikt więcej nie zgłosił wniosków i zapytań.  

Pan Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi pani xxxxxx powiedział, 
że wydaje mu się, że wszyscy radni są jednomyślni co do obwodnicy a jeśli chodzi 
o język migowy to cieszy go jak ktoś do niego się uśmiechnie albo któraś pani 
puści do niego oczko. Następnie poprosił pana Wójta Goździewskiego o 
udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i zapytania.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział – Pani Krasowska i asfalt w kierunku 
Państwa xxxxx. Będziemy w kolejnych latach składać wnioski do Funduszu Dróg 
samorządowych i postaramy się to uwzględnić. Barierki przy drodze w Ossolinie 
– jest to droga powiatowa. W każdym roku zabiegamy o inwestycje razem z 
powiatem i przedstawiamy powiatowi zapotrzebowania. Wspólnie z panem 
Starostą uda się być może któryś z tych chodników wstawić na kolejny rok. 
Sytuacja budżetowa jest różna w jednostkach i każdy dostosowuje budżet do 
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realnych potrzeb. Na pewno na kolejne lata będziemy zgłaszać te potrzeby do 
starostwa: barierki, chodniki przy drodze do Jurkowic, czy przy drodze do 
Nawodzic. Na pewno będziemy o to jeszcze wnioskować. Pani radna Monika 
Cichoń zgłaszała ul. Sandomierską – jest to ta droga, która została udostępniona 
w celu rozdzielenia ruchu ciężkiego na drodze. Myślę, że ta droga jak najbardziej 
będzie kiedyś w przyszłości do remontu. Na obecną chwilę nie znalazła się w 
Funduszu Drogowym. Myślę, że jak przyobieca nam Zarząd Wojewódzki budowę 
w ramach drogi wojewódzkiej na pewno ta droga zarówno ul. Krakowska, ul. Mały 
Rynek będą do remontu. Myślę, że kiedyś w przyszłości te drogi będą naszymi 
drogami. Na razie remonty bieżące są wykonywane, my zgłaszamy to do Zarządu 
Dróg Wojewódzkich i Zarząd to wykonuje trochę naszymi, trochę ich środkami. 
Uzupełniamy to w takich stanie jakim jest. O wiele gorszym stanie jest droga 
wojewódzka. Ubytki są co roku uzupełniane, ale tabor ciężki jeździ i będziemy 
zastanawiać się kiedy będziemy mogli ja wyremontować. Widziałbym, żeby drogę 
wyremontować gdy będzie się budować nasza obwodnica. Cały czas mam 
nadzieję, że ta inwestycja będzie wykonana dla naszego miasta. Byłem ostatnio 
w bardzo małych miejscowościach i te obwodnice powstają. Dziwię się mocno, 
że przy takim dużym ruchu do tej pory ta obwodnica nie powstała. Za Hańczą jest 
mała miejscowość, która ma swoją obwodnicę. Na przykład Raków. Praktycznie 
ten ruch idzie do Kielc, mała obwodnica, a my z takim problemem nie możemy 
uporać się. Będziemy o to zabiegać przez pana Marszałka Jońcę, przez 
pozostałych panów Marszałków. Posesja przy ul. Strażackiej – interesujemy się, 
budynkami brzydko wyglądającymi. Ta posesja ma już właścicieli i jedynie prośby 
nasze czy radnych, mieszkańców o to, żeby to rozebrać czy ewentualnie zasłonić 
te budynki. Nic innego nie możemy zrobić. Są właściciele, możemy porozmawiać 
z nimi. Może pismem poprosimy, żeby wizualnie poprawić wizerunek tego 
miejsca. Jeśli chodzi o synagogę przez kilka lat staraliśmy się oddzielić tę część 
schodową siatką, zasłoną i tak to funkcjonowało do pewnego momentu, tj. do 
skargi. Przyszła skarga do nas, żeby nie ingerować w tą synagogę, bo to jest 
własność Gminy Żydowskiej, żeby zaprzestać tych interwencji tam. Musieliśmy to 
zdjąć. Bezpieczeństwo naszych dzieci jest najważniejsze. Spróbujemy takie pismo 
napisać do Gminy Żydowskiej o to żeby zająć się sprawą bezpieczeństwa dzieci 
przy szkole, skoro nie chcą naszej interwencji. Pan radny Rębacz – droga 
śródpolna w Olbierzowicach do dogi powiatowej. Będziemy na pewno 
rozmawiać, postaram się odwiedzić właściciela kopalni czy taki drobny niesort nie 
przydzieliłby jeszcze kilka transportów, żeby podrównać tę drogę. Projekt na 
wodociągi – do tej pory te wszystkie zapomniane wodociągi, które gdzieś 
brakowało są praktycznie wykonane. Było kilkanaście takich projektów wykonane 
i mieszkańcy są już przyłączeni. Jeśli projekt jest gotowy to najprawdopodobniej 
będzie to zlecone, żeby to wykonać. Drogi klęskowe w Nowej Wsi – w następnym 
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roku na pewno będziemy mieć te drogi gdzieś na pierwszym miejscu do 
wykonania jeśli uda się dokumentację zrobić. Ciągle jest w fazie projektu. Jest 
jeszcze kilkanaście takich dróg i droga w Pęchowie, i droga w Zakrzowie. 
Dostaliśmy promesy i wykonawca tych projektów drogowych tej dokumentacji 
do tej pory jeszcze nie przedłożył mimo korespondencji. Nie odpowiada na 
wezwania. Sytuacja jest taka, że jest promesa na drogę, a projektu nie ma i drogi 
wykonać nie można. Jest duży problem jeśli chodzi o wykonawców. Firmy są 
bardzo nieodpowiedzialne. Część z tego projektu można powiedzieć, że cześć 
zakresu prac jest wykonana. Nawet rozwiązując umowę, ogłaszając kolejny 
przetarg kolejna firma, która wchodzi musiałaby zaczynać wszystko od początku. 
Jest to proces bardzo czasochłonny. Będziemy ponaglać, żeby firmy przedłożyły 
nam ten zakres, który już wykonały, żeby w jakiś sposób pomóc im w 
uzgodnieniach. Chodnik przy drodze powiatowej – będziemy pisać do pana 
Starosty o uwzględnienie tego zadania, czy zgłoszenie go do Funduszu 
Drogowego i wspólnie wykonać chodnik. Pan Bargiel pyta o ul. Asnyka, Norwida 
i Staffa – z tego co jest mi wiadomo w ogłaszanym przetargu znajduje się 
oświetlenie tych ulic, dokończenie i przełożenie chodników, które już są, ale 
również wykonanie brakujących chodników, pasy. Na tej ulicy przylegającej do 
ośrodka są parkingi po jednej i drugiej stronie. Lustro na ul. Ossolińskiej było 
pisane do powiatu w tej sprawie. Nie mamy jeszcze odpowiedzi. Pan radny 
Borycki zgłaszał wniosek o niewykorzystany fundusz sołecki. W swoim 
sprawozdaniu nie dopowiedziałem, że mamy w planach wymianę poszycia 
dachowego na przystanku na Woli Konarskiej i ten stary przystanek, który straszy 
też będzie usunięty z drogi wojewódzkiej. Pan radny Lipiec prosi o wymianę 
dachu w remizie w Beradzu. Zgłaszaliśmy na razie te potrzeby na remizie w 
Nasławicach, na którą dostaliśmy w tym roku dofinansowanie i na remizie w 
Byszowie. Na remizie w Byszowie nie dostaliśmy tych pieniędzy. Myślę, że w 
następnym roku jeśli będzie tylko taka możliwość będziemy zgłaszać kolejne 
wnioski i może uda się to wykonać. Mamy świadomość, że wymaga wymiany 
dach i w Byszowie i w Beradzu. Panie radny będziemy to zgłaszać. Kontener do 
Płaczkowic – wiem, że mieszkańcy zabiegają o ten kontener. Cały fundusz jest 
przeznaczony na zakup kontenera. Może zlecimy w tym roku wykonanie projektu 
na to, żeby na przyszłość było to przygotowane. Będziemy starali się zakupić taki 
mały kontener jak jest w Dziewkowie. Póki co nie ma możliwości za te pieniądze 
z funduszu zakupić kontenera. Jest to za mało, nie ma jeszcze projektu, ale będzie 
inwestycja drogowa. Jesion – trzeba to sprawdzić. Jeśli jest to w pasie drogi to 
taką wycinkę trzeba będzie zgłosić do RDOŚiu. Pan radny Cukrowski – będziemy 
interweniować, żeby znak ponownie ustawili. Pani radna Aly Amer pyta o 
wodociąg w Przybysławicach – na razie złożyliśmy wnioski na 4 wodociągi i myślę, 
że Przybysławice, Adamczowice będą kolejnym wnioskiem. Czekali już tyle lat i 
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myśl, że te dwa lata będą musieli poczekać. Chciałbym, żeby w tej kadencji 
zakończyć wodociągowanie gminy. Pompa – z tego co mówi pan zastępca to były 
rozmowy z elektrykiem i postaramy się ją zamontować. Pan radny Kwapiński 
zabrał głos w sprawie odbioru tej termomodernizacji. Jeśli wykonawca zgłosił 
odbiór to musieliśmy dokonać tego odbioru z usterkami. Jest tam zabezpieczenie 
– był to dość duży wkład, bo kilka tysięcy. I ten wkład myślę, że będzie naszą kartą 
przetargową. Jeśli tych usterek nie wykona wykonawca to my wtedy za ten wkład 
możemy załatwić ten temat. Jeszcze te roboty dodatkowe są niezapłacone. 
Zobowiązał się do tego, że wykona to wszystko. Mamy haczyk finansowy i 
postaramy się dopilnować, żeby te usterki zostały wykonane. Jeśli chodzi o 
bezpieczeństwo ul. Zysmana, ul. Krakowskiej, Plac Jana Pawła II – dokonaliśmy 
remontu systemu wizyjnego. Działa on w tej chwili bardzo dobrze. Jeśli widzicie 
konkretne zamieszanie proszę informować policję. My udostępniamy im te 
nagrania. Nawet jak jest zgłoszenie to oni przyjeżdżają do nas i organizują sobie 
te wszystkie sprawy wizyjne. Jest dużo takich zgłoszeń i policja na bieżąco je 
monituje. Policja po rejestracji jest w stanie wyłapać wszystko. Kamery są bardzo 
dobre HD, nawet do kilkuset metrów można zidentyfikować kto siedzi za 
kierownicą. Monitoring został wymieniony na Rynku, na krzyżówkach, ale jeśli 
chodzi o obręb stadionu to nie ma jeszcze monitoringu. Mamy tam podpisany 
projekt na boisko wielofunkcyjne i w ramach tego projektu ma być zamontowane 
6 kamer, które będą działały nawet w nocy. Jeszcze na Małym Rynku będzie 1 
kamera na słupie oświetleniowym. Stefa ruchu – musimy to z drogowcem 
przeanalizować. Pan radny Ciach i drzewo na ul. Żeromskiego. To drzewo jest na 
działce prywatnej. Zwrócimy się z pismem do właściciela z prośbą o jego 
usunięcie. Pan radny Orłowski odnośnie niesortu będę prosił, żeby nam jeszcze 
go udostępniono. Odkrzaczanie – będzie to wykonane. Nawodzice i rów za rzeką 
– skalkulujemy to i jak są środki w funduszu sołeckim i warunki pozwolą to to 
zrobimy. Termomodernizacja budynku szkoły w Nawodzicach – myślę, że i szkołę 
będziemy musieli dopisać.  

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 14 porządku obrad. 

 

Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad, serdecznie podziękował wszystkim za uczestnictwo 
w niej i ogłosił zamknięcie sesji. Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołowała:        Przewodniczył: 

Irena Lipiec         Robert Orłowski 


